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Den. næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om mid- 
lertidig offentlig støtte til almennyttigt bolig- 
byggeri. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 18) 
findes i tidenden sp. 3915). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 86 stemmer mod 83; l medlem 
tilkendegav, at han hverken stemte for eller 
imod. 

Anden næstformand (Hanne Budtz): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om boligsikring. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 66) 
findes i tidenden sp. 3915). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 86 stemmer; 84 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Anden næstformand (Hanne Budtz): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om afgift for ekspedition af ud- 
stykningssager. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
156) findes i tidenden sp. , 4002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 170 stemmer. 

Anden næstformand (Hanne Budtz): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var:, 

Tredje behandling af forslag til lov O1n æn- 
di-ing af lov om arbejdsformidling og arbejds- 
løshedsforsikring. (Forhøjelse af dæknings- 
procent, pristalsregulering af dagpenge og kas- 
sernes forbrug af formue rn. v.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
121) findes i tidenden sp. 4005, udvalgets 
tillægsbetænkning i tillæg B. sp. 9 8 9 ) .  

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Arne Larsen: Der er mellem lovforslagets 
anden og tredje behandling blevet afholdt 
et enkelt møde i udvalget, og jeg vil lige 
pege på, at her har udvalget fået en henven- 
delse fra arbejdsløse jord- og betonarbejdere: i 
København angående spørgsmålet om skat- 
tetrækket i understøttelsen. Dette udvalg af 
arbejdsløse jord- og betonarbejdere i Kø- 
benhavn har gjort sig. den meget store ulej- 
lighed at undersøge de gældende skattereg- 
ler og deres indflydelse på arbejdsløshedsun- 
derstøttelsen. Jeg synes, det er et meget in- 
teressant materiale, so.m er lagt frem for 
udvalget, og. jeg skal blot henstille til ar- 
bejdsministeren og finansministeren, at se 
lidt indgående på hele dette spørgsmål, såle- 
des at vi kan få det bedst mulige og mest 
retfærdige skattetræk af arbejdsløshedsun- 
derstøttelser fremover. Jeg finder stadig 
væk, at der er væsentlige problemer, som 
her bør undersøges. 

Arbejdsministeren (Erling Dinesen): Jeg 
kan oplyse, at vi i forvejen har besluttet, 
finansministeren og jeg, at drøfte disse 
spørgsmål nærmere. * 
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Hermed sluttede forhandlingen. ; 

Lovforslaget ' 홢 
vedtoges med 86 stemmer mod 84.. 

Anden næstformand (Hanne , ,,Budtz 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 
nisteren;' 

Der er i udvalgets betænkning over denne 
sag gjort indstilling om, at udvalget ved- 
bliver at bestå indtil samlingens slutning. 
Dersom ingen udtaler sig herimod, vil jeg 
betragte dette som vedtaget. (Ophold). Det 
er vedtaget., 

Den næste sag på dagsordenen var:  ̂

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om l u f t f a r t . . .  , 

, (Anden behandling af lovforslaget (nr. 63) 
findes i tidenden sp. 4029). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 
I 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Mads Eg Damgaai'd: Som det blev med- 
delt yed anden behandling, skulle vi imel- 
lem anden og tredje behandling have en 
forhandling med repræsentanter for danske 
svæveflyveldubber, og det hår vi, nu haft. 
Det ellers udmærkede lovforslag, som vi kan 
tiltræde; indebærer for specielt svæveflyveJ 
klubberne og svæveflyvere, at disse; nu bli- 
ver belastet med en forhøjet præmiesum pr. 
år pr. fly fra før 100 til nu 1.500 kr. Det kan 
man nok forstå er nogenlunde ødelæggende 
for svævefly veklubberne. Spørgsmålet har 
været :til behandling i trafikministeriet, og 
man har ikke ment at kunne ændre disse 
satser; trafikministeren har ikke 'kunnet gå 
ind for det; det meddelte hån ved mødet, 
hvilket jeg meget beklagede.1 Nu er det så- 
dan, åt efter lovforslaget kan ministeren 
selv fastsætte disse forsikringsregler og 
summernes størrelse, så ministeren hår altså 
adgang til at ændre disse takster, hvis han 
er sindet dertil. 1 홢 . 

Vi vil gerne stemm,e for lovforslaget, fordi 
det ellers er et udmærket lovforslag, det dre- 
jer sig om, men jeg må så samtidig bede tra- 
fikministeren om at se på denne sag ved én 
anden lejlighed, for jeg tror ikke; det ér 
holdbart for svæveflyveklubbértie," 홢 ät de nu 

skal belastes med én så fantastisk forhøjelse 
af præmiesummerne for forsikring af svæve- 
fly, "som jeg dog alligevel -syni ikke indebæ- 
rer" den' risiko arisvårsmæssigt set, som mo- 
torfly gør; jeg forstår derfor ikke, at mini- 
steren ikke har kunnet tage hensyn dertil. 

Enggaard: Det er også problemet om- 
kring svéeveflyverne, som kalder mig. frem 
her i anledning af det møde, som har været 
holdt i udvalget mellem :tnden og tredje 
behandling, og det samråd;, som vi i den 
anledning har haft med ihiiiistérén !for of- 
fentlige arbejder. Jeg indrømmer, at tingene 
er kommet frem på et meget sent tidspunkt 
af udvalgsarbejdet, og at det kan være van- 
skeligt på det grundlag fuldt ud at overskue 
alle de konsekvenser, der kan ligge i1 det 
spørgsmål, som her er rejst. , 

Dét forekommer mig, at der imidlertid 홢 
selv om man må erkénde, at det kan være 
vanskeligt at sondre imellem de, forskellige 
arter af fly i denne forbindelse, og man må 
respektere, at der foreligger et vist risikomo- 
ment også for svævefly 홢 alligevel er visse 
hensyn at tage, for at denne sportsgren, fort- 
sat skal kunne eksistere.; Perfor .henstiller 
jeg til ministeren for offentlige arbejder, at 
hån홢 i: :samarbejde. med de a f  sine minister- 
kolleger, som i særlig :grad råder over forde- 
lingen af tipsmidler eller anden form for 
støtte, søger at afværge d e  følger af økono- 
misk art, som kunne være forbundet med, 
at man vedtager lovforslaget, som vi også er 
med til at gøre det nu. , . ; 

Otto Mørch: Jeg kan gøre det kort; jeg 
kan helt tilslutte mig bemærkningerne fra 
Venstres ordfører. ' ' '.V \  

Arne Larsen: Ja, også jeg kan erklære, at 
vi er enige med ministeren i hans stillingta- 
gen: til svævefly. og deres; fo,rsikringsproble- 
mer, idet der jo foreligger ganske store risi- 
komomenter, som svævefly kan indebære 
ved kollisioner i luften, og derfor tror jeg, 
man må acceptere ministerens stillingtagen. 
Men jeg vil ligesom andre ordførere henlede 
opmærksomheden på, at do sYæveflyyeklub- 
ber, som måtte komme i, økonomiske van- 
skeligheder på grund' af de meget hø j e f,or,-.- 
sikringssummer, muligvis via fritidsloven og 
tipsmidlerne kunne få en vis støtte' til deres 
virksomhed. ' 


